

تعليمات تغيير الحالة الاجتماعية على جواز السفر الأردني

طريقة تقديم طلب تغيير حالة اجتماعية:

يتم إرفاق متطلبات تغيير الحالة الاجتماعية عند تقديم طلب تجديد جواز سفر أردني فقط، وإرفاق الرسوم اللازمة للطلب (بشيك منفصل) عن رسوم الجواز، حيث يتم تحصيل رسوم تصديق الشهادات حسب دولة الإصدار، يرجى مراجعة التعليمات المدرجة على الموقع الإلكتروني للسفارة لهذه الغاية، تعليمات تصديق شهادات الأحوال المدنية، اضغط: [\(تصديق شهادات الأحوال المدنية\)](#).

لطلب تغيير الحالة الاجتماعية على جواز السفر الأردني الجديد الرجاء تزويد السفارة بالاتي:

• تغيير من عزباء إلى سيدة متزوجة:-

1. نموذج "استدعاء بطلب تغيير الحالة الاجتماعية".

2. صورة عن شهادة الزواج.

3. صورة عن جواز سفر الزوج.

الرسوم:

- \$17.5 دولار كندي، إذا كانت شهادة الزواج اردنية (\$3.5 رسوم الاستدعاء + \$7 رسوم تصديق شهادة الزواج الأردنية + \$7 رسوم تصديق صورة طبق الأصل عن جواز سفر الزوج).
- أو \$35 دولار كندي إذا كانت شهادة الزواج غير اردنية (\$3.5 رسوم الاستدعاء + \$17.5 رسوم تصديق شهادة الزواج + \$7 رسوم تصديق صورة طبق الأصل عن جواز سفر الزوج).

• تغيير من متزوجة إلى أرملة:-

1. نموذج "استدعاء بتغيير الحالة الاجتماعية".

2. صورة عن شهادة الوفاة.

3. صورة عن جواز سفر الزوج المتوفى.

4. صورة عن شهادة الزواج الأردنية.

الرسوم:

- \$24.5 دولار كندي، إذا كانت كل من (شهادة الزواج وشهادة الوفاة) اردنية (\$3.5 رسوم الاستدعاء + \$7 رسوم تصديق شهادة الزواج الأردنية + \$7 رسوم تصديق صورة عن شهادة الوفاة + \$7 رسوم تصديق صورة عن جواز سفر الزوج المتوفى).
- أو \$35 دولار كندي، إذا كانت إحدى الشهادات (الزواج أو الوفاة) غير اردنية (\$3.5 رسوم الاستدعاء + \$17.5 رسوم تصديق الشهادة الأجنبية + \$7 رسوم تصديق صورة طبق الأصل عن الشهادة الأردنية + \$7 رسوم تصديق صورة عن جواز سفر الزوج المتوفى).
- أو \$42 دولار كندي إذا كانت كل من (شهادة الزواج وشهادة الوفاة) غير اردنية (\$3.5 رسوم الاستدعاء + \$17.5 رسوم تصديق شهادة الزواج غير الأردنية + \$17.5 رسوم تصديق شهادة الوفاة غير الأردنية + \$7 رسوم تصديق صورة طبق الأصل عن جواز سفر الزوج المتوفى).

• تغيير من متزوجة إلى غير متزوجة:-

1. نموذج " طلب تغيير الحالة الاجتماعية".
2. صورة عن شهادة الطلاق.
3. صورة عن شهادة الزواج.
4. صورة عن جواز سفر الزوج السابق.

الرسوم:

- \$24.5 دولار كندي، إذا كانت كل من (شهادة الزواج وشهادة الطلاق) اردنية (\$3.5 رسوم الاستدعاء + \$7 رسوم تصديق شهادة الزواج الأردنية + \$7 رسوم تصديق شهادة الطلاق الأردنية + \$7 رسوم تصديق صورة طبق الأصل عن جواز سفر الزوج السابق).
- أو \$35 دولار كندي، إذا كانت احدى الشهادات (الزواج او الطلاق) غير اردنية (\$3.5 رسوم الاستدعاء + \$17.5 رسوم تصديق الشهادة غير الاردنية + \$7 رسوم تصديق الشهادة الاردنية + \$7 رسوم تصديق صورة طبق الأصل عن جواز سفر الزوج السابق).
- أو \$42 دولار كندي إذا كانت كل من (شهادة الزواج وشهادة الطلاق) غير اردنية (\$3.5 رسوم الاستدعاء + \$17.5 رسوم تصديق شهادة الزواج غير الأردنية + \$17.5 رسوم تصديق شهادة الطلاق غير الأردنية + \$7 رسوم تصديق صورة طبق الأصل عن جواز سفر الزوج السابق).

ملاحظات هامة:

- إذا كانت شهادات الزواج، الطلاق أو الوفاة كندية، يجب تصديقها أولاً من وزارة الخارجية الكندية، بحسب تعليمات التصديق لدى الوزارة، يرجى قراءة تعليمات تصديق شهادات الأحوال المدنية على الموقع الإلكتروني للسفارة، اضغط: [\(تصديق شهادات الأحوال المدنية\)](#).
- إذا كانت شهادة الزواج، الطلاق أو الوفاة غير كندية فيجب تصديقها أولاً من وزارة الخارجية للدولة الصادرة منها ومن سفارة تلك الدولة، ثم تصديقها من وزارة الخارجية الكندية بحسب التعليمات المحدثة على موقع وزارة الخارجية الكندية، ليتم تصديقها من القسم القنصلي في أوتاوا، يرجى قراءة التعليمات تحت تصديق شهادات الأحوال المدنية، على الموقع الإلكتروني للسفارة، اضغط: [\(تصديق شهادات الأحوال المدنية\)](#).
- يتم ترجمة شهادة الزواج، الطلاق أو الوفاة الى اللغة العربية من قبل مترجم محلف أو من قبل مقدم الطلب، على ان تكون مطبوعة وبنفس تسلسل البيانات على الشهادة.
- يتم إرسال رسوم طلب تغيير حالة اجتماعية (بشيك منفصل) عن رسوم الجواز.
- يدفع الرسوم بشيك مصدق أو Bank Draft أو Money Order باسم "Embassy of Jordan".
- نعتذر عن قبول النقد والشيكات الشخصية.
- لا تتحمل السفارة أية مسؤولية عن ضياع أو تأخير معاملة ترسل بالبريد.



طلب تغيير الحالة الاجتماعية

لعمارة سفارة المملكة الأردنية الهاشمية، القسم القنصلي في أوتاوا.

أنا الموقعة أناه/ _____ ، أقدم بطلب تغيير

حالي الاجتماعية وتظهره على جواز سفري الأردني الذي تقدمت بطلب بتجديده.

أرفق أحد الوثائق التالية، وفقاً إلى الحالة الاجتماعية المراد تظهيرها على الجواز :

- صورة عن شهادة الزواج (لتغيير الحالة الاجتماعية من عزباء إلى متزوجة).
- صورة عن شهادة الطلاق (لتغيير الحالة الاجتماعية من متزوجة إلى عزباء).
- صورة عن شهادة وفاة الزوج (لتغيير الحالة الاجتماعية من متزوجة إلى أرملة).

كما أرفق الوثائق المطلوبة التالية:

1. صور عن جوازات السفر، الصفحة التي تظهر التفاصيل الشخصية.

2. الرسوم المطلوبة وفقاً لتعليمات السفارة.

أدرك أن تظهير الحالة الاجتماعية ضروري لأغراض التعريف الرسمية، لذا أقدم بطلب تغيير الحالة الاجتماعية مع طلب

تجديد جواز السفر الأردني.

ودمتم ذخراً.

التوقيع: _____

الرقم الخلوي:	البريد الإلكتروني:	التاريخ: / /



Instructions for Changing Marital Status on a Jordanian Passport:

How to submit a request for changing marital status:

Requirements for changing marital status are to be enclosed when applying for the renewal of a Jordanian passport only, along with the necessary fees in a (separate cheque) for the application. Fees for legalizing Certificates vary based on the issuing country. Please refer to the instructions provided on the Embassy's website: Instructions for legalizing Civil Status Certificates, click: ([Civil Status Certificate Legalisation](#)).

To request a change in marital status to appear on the new Jordanian passport, please provide the embassy with the following:

• Change from single to married status:

1. A written request for changing marital status.
2. A copy of the Marriage Certificate.
3. A copy of the spouse's passport.

Fees:

- **\$17.5 CAD** if the marriage certificate is Jordanian (\$3.5 request fee + \$7 legalization fee for the Jordanian marriage certificate + \$7 legalization fee for the spouse's passport copy).
- Or **\$35 CAD** if the marriage certificate is non-Jordanian (\$3.5 request fee + \$17.5 legalization fee for the non-Jordanian marriage certificate + \$7 legalization fee for the spouse's passport copy).

• Change from married to widowed:

1. A written request for changing marital status.
2. A copy of the death certificate.
3. A copy of the marriage certificate.
4. A copy of the deceased spouse's passport.

Fees:

- **\$24.5 CAD** if both the marriage and death certificates are Jordanian (\$3.5 request fee + \$7 legalization fee for the Jordanian marriage certificate + \$7 legalization fee for the death certificate + \$7 legalization fee for the deceased spouse's passport copy).



- Or **\$35 CAD** if either the marriage or death certificate is non-Jordanian (\$3.5 request fee + \$17.5 legalization fee for the non-Jordanian certificate + \$7 legalization fee for the Jordanian certificate + \$7 legalization fee for the deceased spouse's passport copy).
- Or **\$42 CAD** if both the marriage and death certificates are non-Jordanian (\$3.5 request fee + \$17.5 legalization fee for the non-Jordanian marriage certificate + \$17.5 legalization fee for the non-Jordanian death certificate + \$7 legalization fee for the deceased spouse's passport copy).

• **Change from married to single:**

1. A written request for changing marital status.
2. A copy of the divorce certificate.
3. A copy of the marriage certificate.
4. A copy of the previous spouse's passport.

Fees:

- **\$24.5 CAD** if both the marriage and divorce certificates are Jordanian (\$3.5 request fee + \$7 legalization fee for the Jordanian marriage certificate + \$7 legalization fee for the Jordanian divorce certificate + \$7 legalization fee for the previous spouse's passport copy).
- Or **\$35 CAD** if either the marriage or divorce certificate is non-Jordanian (\$3.5 request fee + \$17.5 legalization fee for the non-Jordanian certificate + \$7 legalization fee for the Jordanian certificate + \$7 legalization fee for the previous spouse's passport copy).
- Or **\$42 CAD** if both the marriage and divorce certificates are non-Jordanian (\$3.5 request fee + \$17.5 legalization fee for the non-Jordanian marriage certificate + \$17.5 legalization fee for the non-Jordanian divorce certificate + \$7 legalization fee for the previous spouse's passport copy).

Important Notes:

- If marriage, divorce, or death certificates are Canadian originated, they must first be legalized by the Canadian Ministry of Foreign Affairs, according to the authentication instructions provided by the ministry. Please read the instructions for Legalization Civil Status Certificates on the embassy's website, click: ([Civil Status Certificate legalization](#)).



- If marriage, divorce, or death certificates are non-Canadian originated, they must first be authenticated by the Foreign Ministry of the issuing country and the Embassy of that country, then authenticated by the Canadian Ministry of Foreign Affairs according to the updated instructions on the Canadian Ministry of Foreign Affairs website, to be legalized by the consular section in Ottawa. Please read the instructions under Civil Status Certificate Legalization on the embassy's website, click: ([Civil Status Certificate Legalization](#)).
 - Marriage, Divorce, or Death Certificates must be translated into Arabic by a registered translator or by the applicant, typed in the same format as the data on the certificate.
 - Fees for changing marital status should be paid with a (separate cheque) from the passport fees.
 - Payments should be made by certified check, Bank Draft, or Money Order payable to “Embassy of Jordan”.
 - Cash or personal checks are not accepted.
 - The Embassy bears no responsibility for the loss or delay of any documents sent mail.
-



Request for Change of Marital Status

To the attention of the Embassy of the Hashemite Kingdom of Jordan, Consular section in Ottawa,

I, the undersigned, _____, hereby request a change in my marital status to be endorsed on my Jordanian passport, for which I have applied for renewal.

I am enclosing one of the following documents, according to the marital status to be endorsed on the passport:

- A copy of the marriage certificate (to change the marital status from single to married).
- A copy of the divorce certificate (to change the marital status from married to single).
- A copy of the death certificate of the spouse (to change the marital status from married to widowed).

I am also, enclosing the required documents:

1. Copies of passport pages showing personal details.
2. The applicable fees as per the Embassy's instructions.

I understand that the endorsement of marital status is necessary for official identification purposes, therefore, I am applying for a change of marital status along with the renewal of the Jordanian passport.

Thank you for your attention to this matter.

Signature: _____

Cell phone:	E-mail:	Date:
-------------	---------	-------